
Jan Erik er for tida bas på Veidekkes bygge-
plass i Gladengveien, men han har også i
vært leder i Basforum Betong snart 15 år.
–Vi har drevet mye med prislister for utar-
iffert arbeid, bemanningsproblematikk,
faste lag/ lagsammensetning med mer i
basforum, men i mange år har jeg sett be-
hovet for å ivareta teknisk gode løsninger.
Firmaet har ikke kommet opp med gode
ordninger, så jeg tok opp saken med Bas-
forum og i klubben, og rett før jul fikk vi
sparka i gang arbeidet med en database
med tanke på erfaringsoverføring basene
imellom.
– Hvordan har dere tenkt at denne idè-
banken skal fungere?
– Det skal være en database som ligger

på en webside som basforum betong ad-
ministrerer via klubbleder. Databasen
skal være beskytta, men basene får tilgang
via passord. Her vil vi altså legge ut alle
slags gode idéer som vi vil videreformidle
og dele med andre. Det er selvsagt først og
fremst hensiktsmessige løsninger vi vil
spre, men det er jo også på sin plass å ad-
vare mot dårlige metoder eller produkter.
Det kan være noe så enkelt som at vi en-
gang brukte en forskalingsolje som ikke
funka, men som ga mye porer og sånn.
Den ble brukt på flere prosjekter før den
ble stoppa, rett og slett fordi ingen advarte
mot den.
– Kan du gi noen eksempler på gode for-
slag?
– Det kan være alt fra råd og vink om

hvordan man utfører et midlertidig dekke-

steng til riktig lengde på vibratoren. Det
kan også være tips om gode og hensikts-
messige produkter og verktøy. Vi har aller-
ede fått inn noen sånne innspill selv om
arbeidet bare er i startgropa.
– Hvem er det som sender inn forslag?
– Hvem som helst kan komme med inn-

spill, baser, håndverkere og lærlinger. De
kan sende inn forslaga pr epost til hoved-
tillitsmann Morten Rønningen på et eget
skjema. Basgruppa ser på løsningene og
vurderer om det skal legges ut, og Morten
redigerer stoffet og legger det inn i databa-
sen.
Vi vil helst ha forslagene dokumentert

med både tekst og bilder, og hvis det er
henvist til spesielle produkter eller utstyr
vil vi ha med kontaktopplysninger til leve-
randøren.
– Hvordan fungerer denne databasen?
– Som sagt skal den ligge ute på nettet.

De som har tilgang til sida skal da kunne
klikke seg fram på stikkord i en innholds-
fortegnelse, og så skal de løsningene vi har
komme opp i en standardisert mal. Dette
er jo ment å være et oppslagsverk først og
fremst  for baser og lag, men også for for-
menn og den øvrige byggeplassledelsen
kan jo ha nytte av det. Allikevel er det viktig
å presisere at det er basforum betong og
hovedtillitsvalgt som står 100% bak og står
for både gjennomføring og administra-
sjon.
Som sagt har behovet vært til stede i

mange år. Blant basene har interessen
også vært der og nå tror jeg vi har funnet

fram til en ordning som vil fungere.
Bygningsarbeideren ønsker lykke til

med et godt initiativ og sprer gjerne idéen
videre!
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Målestatistikken for 2007 er
ferdig og vedlagt
Betongfagene er nå blitt det største ak-
kordfaget i oppmålt sum, men siden time-
lønna er vel 17 kroner timen lavere i snitt
for tømrerne, er tømrerne fortsatt størst
målt i timer. Begge fagene øker i volum og
har en god lønnsutvikling på rundt 7 %. 
Taktekkerne har størst økning, 33,6 % i
oppmålt sum, men beskjedne 4,9 % i
lønnsøkning. Rørleggerne har hatt den
beste lønnsutviklingen, 10,1 %, men tje-

ner fortsatt mindre enn både betongar-
beidere, taktekkere, murere og tømrere.
Malerne har dårligst lønnsutvikling (2,9%)
og har  lavest fortjeneste. De er nå eneste
faget med et gjennomsnitt for året på
under 200 kr timen.

LOOK TO TRONDHEIM
Med en vekst på 38,1 % befester Trond-
heim seg som akkordhovedstaden. Mer en

hver fjerde krone eller time måles opp av
oppmålerne her. Målekontoret til ma-
lerne i Trondheim måler aleine mer enn
resten av landet, men det er tømrerne som
gir det store forspranget i volum. 

Kan vi få anbefale en studietur til trøn-
dernes rike? 

Jan Erik Frogner tok initiativet til idébanken.
(Foto: Bygningsarbeideren)

� Petter Vellesen

– Det burde ikke være nødvendig å finne opp kruttet hver gang. Derfor har vi satt i gang arbeidet med
en idébank for gode løsninger, sier lederen for Basforum  Betong i Veidekke, Jan Erik Frogner. –Tan-
ken er å få en oversikt over gode standardiserte løsninger med overskriften «slik gjør vi det i Veidekke».

Databasen skal ligge på en web-
side som klubben administrerer.

OSLO ØKNING LANDET ØKNING

Betongfag ........................................................... 236,78 kr/t 7,2% 227,83 kr/t 6,8%

Murerfaget.......................................................... 217,74 kr/t 5,0% 219,67 kr/t 9,2%

Malerfaget .......................................................... 225,49 kr/t 11,1% 194,82 kr/t 2,9%

Alle byggfag ........................................................ 231,34 kr/t 7,3% 216,51 kr/t 6,9%

� Halvor Langseth

Framgangen fortsetter
Framgangen vi regis-

trerte i 1. halvår fortset-
ter, totalt for året med en
økning i innmålt sum på

12,1 %, og en pen
lønnsutvikling på 6,9 %.
Målt i antall timer totalt

er imidlertid fremgangen
ikke så stor, bare 3,9 %. 




